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V předkládané bakalářské práci se autorka zabývá historií a současným 

využitím klášterního kostela svatého Vavřince a svaté Anny na Starém Městě 

pražském. Protože východiskem její práce bylo především památkářské 

hledisko, zaměřila svou práci především na využití kostela po jeho sekularizaci, 

a následnou přestavbu na skladiště. Dále se věnovala restituci stavby 

v devadesátých letech a jejímu současnému využití. 

Především je nutno ocenit téma, které si kolegyně císařová pro svou práci 

vybrala, i poctivý přístup ke jeho zpracování, opřený o solidní znalost 

problematiky i pravidelné konzultace s vedoucím práce PhDr. Alešem 

Pospíšilem. Práce je napsána živým, velmi čtivým způsobem, a navíc dobrým 

jazykem! Ve slohově čistém textu se tak ztrácí drobné tiskové nedostatky, které 

můžeme v tomto případě považovat za čistě formální. Zejména oceňuji bohatý 

komparační materiál, se kterým kolegyně pracovala, a shrnutí historického 

vývoje i současné problematiky ostatních staroměstských kostelů postižených 

sekularizací. Zejména pak opětovné upozornění na palčivý problém se 

současným ostudným využitím kostela Archanděla Michaela! 

Za nejhodnotnější považuji pasáže pojednávající o Josefínských 

reformách a jejich dopad na duchovní a zejména řeholní život v monarchii a 

Čechách! Téma je dosud bohužel nevyčerpaným obdobím našich dějin a proto 

každé připomenutí dané problematiky považuji za více než důležité! 

Jediné, co by se snad dalo předkládané práci vytknout, je poměrně chudý 

obrazový doprovod, kde postrádám půdorys současného kostela, i půdorysné 

rekonstrukce jeho předchůdců, odhalených pod podlahou. Protože však tato 



stavební etapa nebyla stěžejní části její práce, a i přesto je podrobně popsána 

v textu, nepovažujeme toto opomenutí za autorčino pochybení! 

Kolegyně Tereza Císařová odvedla poctivý kus práce, a daného úkolu se 

shostila s výborným výsledkem! Její bakalářskou práci jsem si se zájmem 

přečetl, a mnohé se dozvěděl, či si upřesnil! Protože v některých pasážích její 

výkon překonává formální požadavky kladené na bakalářské práce, doporučuji 

její text k úspěšnému obhájení s konstatováním, že doufám, že se kolegyně bude 

památkové péči věnovat i nadále, a za dva roky se budeme moct těšit na její 

práci diplomovou! 
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